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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Ministarki

ekonomije ,gospodi Dragici Sekuiic, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Kakvi su poslovni rezultati Elektroprivrede Crne Gore u finasijskom i
infrastrukturnom dijelu, nakon izlaska kompanije A2A iz njene strukturePDa II
je sam an Izlaska A2A iz EPCG-a uticao na budzet gradana Crne Gore i na koji
nacin?

Obrazlozenje

Podsjeticu da je italijanska kompanija A2A kupila akcije Elektroprivrede Crne
Gore 2009.godine. Mogu slobodno red da se radilo o strateskom partneru koji
je Crnu Goru medu prvima prepoznao kao pogodnu lokadju za investicije.Tom
prilikom su za 43,7% akcija Elektroprivredi Crne Gore uplatili 434 miliona eura
ili 8,4 eura po akdji, sto je bila 10% veca djena od nominalne. Akcionarskim

ugovorom i pregovorima koji su vodeni izmedu Vlade Crne Gore i kompanije

A2A.je dogovoren sporazumni izlazak ove kompanije iz vlasnickih i upravljackih
struktura EPCG-a. Vlada Crne Gore je u pregovorima dogovorila izlazak
kompanije A2A i prodaju akcija po cijeni 4,565 eura po akdji, sto je za ukupno
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54 785 075 akcija (41,7 %) iznosilo 250 miliona eura, uz mogucnost otplate u

sedam rata pocev od Ol.maja 2018.godine.

S obzirom na to da je italijanska kompanija zvanicno izasia iz vlasnickih i

upravljackih struktura Elektroprivrede Crne Gore 01.07.2017.godine,
interesuje me, a siguran sam i kompletnu crnogorsku javnost, kakvi su poslovni

rezultati EPCG-a u finansijskom i infrastrukturnom dijelu nakon izlaska

kompanije A2A iz vlasnickih struktura?
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PREDWIET: Odgovor na poslanicko pitanje

Poslanik Demokratske partije socijalista, gospodin Bogdan Fatic, postavio je ministarki ekonomije
siledece

POSLANICKO PITANJE

Kakvl su rezultati Elektroprlvrede Crne Gore u finansijskom I infrastrukturnom dijelu, nakon Izlaska
kompanije A2A Iz njene strukture? Da 11 je sam cin Izlaska A2A iz EPCG-a uticao na budzet
gradana Crne Gore i na koji nacin?

Na postavljeno poslanicko pitanje, Ministarstvo ekonomije daje sljedeci
ODGOVOR

Obzlrom da sredlnom 2017. godlne nljesu prepoznati preduslovl za produzetak saradnje na istirn
principlma Vlada Crne Gore nije prihvatila inicijatlvu A2A da produzi rok vazenja upravljackih
prava A2A u EPCG, zbog cega je 1. jula 2017. godine, strateski partner inicirao proceduru raskida
partnerstva, obavjestenjem o aktlvlarnju tzv. "Put opciie"(u skladu sa clanom 8.2. Ugovora
akcionara).

Nalme, Akclonarski ugovor, Izmedu ostalog, predvldio je prodajnu opciju °dnosno pravo ̂  da
proda a obavezu Drzave da kupl, 54.785.075 akcija EPCG-a po cijeni od 250.000.000 EUR, koja
se ima izvr§itl u sedam jednaklh godisnjih rata. Vec je javnosti poznato da smo kroz pregovore
sa A2A dosli do situacije da umjesto 7 godina reaiizaciju PUT opcije zavrsimo za dvije. a umjesto
250 miiiona za 230 miliona eura.

I to na koji nacin? Na nacin kako bi uticaj na budzet Crne Gore bio minimalan. Odnosno. za
predvidenih 230 miliona eura je do sada ispladeno 212,5 miliona eura, a ostatak se planira
realizovati do kraja godine.

•  iznos koji je EPCG platila za otkup spostvenih akcija je 103.651.000 miliona eura,
•  108.863.000 eura isplaceno iz budzeta CG, a do sada je ili de biti u ovoj godini

napladeno 91 milion eura iz dividend EPCG-a.



Dakle efekat realizacije PUT opcijeje oko 17 miliona eura na budzet S tim sto treba nag'as ' da
ie rijec o kupovini akcija kompanije koja u posljednje 3 godine u prosjeku ostvaruje oko 20 miliona
eura profita, a da je obekivani profit za 2019. godinu oko 25 miliona eura sto dovoljno govor, o
ekonomskoj opravdanosti ovih poteza. Odnonsno Izvjesnom povracaju svih sredstava u kratkom
period.

Mozda je ova] podatak o profitu I najbolji odgovor na Vase pitanje o rezultatlma ERCG-a nakon
izlaska A2A.

WIedutim, smatram da jejednako vazno opredjeljenje EPCG-a koje je na fonu Vladine politike u
oblasti energetike - tice se Investlcija u proizvodne objekte. Investicija koje znace odgovoran
odnos prema onome sto su naslljedeni, veoma vaznl, resursi kao i ono sto znace novi proizvodni
objektl.

Kada govorlmo o onome sto je naslljedeno odgovoran odnos se ogleda u rekosntrukcljl I
modernlzacljl. U lom smislu viijedi podsjetltl na saradnju sa Njemackom razvojnom bankomj
proiekat koii je ve6 u fazi implementacije, a tice se rekonstrukcije i modernizacije HE Piva ,
vrljedan 15 miliona eura. EPCG je upravo u septembru ove godine otpocela i sa realizacijom
projekta rekonstrukcije i modernizacije HE Perucica I potpisala novi kreditni aranzman sa KfW
bankom vrijedan 33 miiiona eura.

U 2020 godine otpocece i pregovorl o aranzmanu za ugradnju osmog agregata u HE "Perucica
snage oko 60 MW I ukupne vrljednostl 23 miliona eura cime cemo bez bilo kakviti dodatnih
zahvata na zlvotnoj sredlnl dofi do povebanja Instalisane snage I ukupne proizvodnje elektrane.
Dodatno EPCG be uloiltl preko 10 MIo. € u projekte rekonstrukcije I modernizacije rualih
hidroelektrana djellmlcno i u saradnji sa partnerom u kompanljl Zeta Energy, kompanijom NTE iz
Norveske.

1 ono sto je posebnol vazno, a diskutovano je I na premljerskom satu - reallzacija projekta
ekolobke rekonstrukcije IE Pljevija, uz predvldeno pobtovanje najstrozijih novousvojemh
granlcnih vrljednostl emisija, vrljedan 54 mlllona eura. Upravo be realizacija toga projekta
omogubltl nesmetan rad kako same TE "Pljevija" tako I produzenje rada qelokupnog
termoenergetskog kompleksa, kojl ukupno zaposljava 1200 radnika, za ^0 godinaH sto
posebno vazno omogublbe baznl I rezervnl Izvor toplote za grad Pljevlja. Takode EPCG je
preuzela obavezu finanslranja I glavnog toplovoda sto omogubava pobetak aktivnosti na ovom
projektu ve6 tokom naredne godine.

Smatram da je veoma vazno IstabI I ono sto je uradeno u dijelu reallzaclje projekata kojl
podrazumijevaju nove proizvodne objekte.

•  Zapoceti projekat jedne od najvecih soiarnih elektrana u Evropi, instaiisane snage 250
MW vrijedan oko 200 miiiona eura

.  Projekat Izgradnje vjetroelktrane Gvozd, Instalisane snage 50 WIW, vrljedan oko 60
miliona eura , . x- - j •

•  I posebno vazno - aktivnosti na realizaciji projekta HE Komarnica. Podsjeticu da je za
taj projekat u toku izrada Idejnog projekta sa Elaboratom uticaja na zivotnu sredinu.
Obekujumo kompetlranje toga posia tokom naredne godine kako bl konacno dosli do



raspisivanja tendera za izgradnju HE Komarnica, P^°=ii^njena v^ed^st investicije je
izmedu 260 - 290 miliona eura, a instalisana snaga elektrane 155 MW.

Dakle, realizacija svih ovih projekata znaCi;

•  poveeanje instalisanih kapaciteta EPCG-a za oko 500 MW.
•  povecanje proizvodnje za oko 900 GWh.
.  investicije od oko 700 miliona eura, sa svim multipiikatwnim efektima tih investicija

Misiim da ove cifre najboije govore o rezultatima poslovanja EPCG-a od pocetka reaiizacije PUT
opcije.

S uvazavanjem,
NISTAR

Sekulic


